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Jegyzőkönyv a Vízgazdálkodási és Vízépítési Tagozat 

taggyűléséről 

 

Helyszín: 1117 Budapest, Szerémi út 4. 

Időpont: 2023. november 22. 13:00 

Jelenlévők: a mellékelt jelenléti ív szerint 

Napirendi pontok: 

1. A taggyűlés levezető elnökének, jegyzőkönyvvezetőjének és számlálóinak 

megválasztása 

2. Az Elnökség beszámolója a 2023. évi tevékenységéről 

3. A Szakértői Testület beszámolója a 2023. évi működéséről 

4. Beszámoló a Tagozat gazdálkodásáról 

5. A Tagozat ügyrendjének elfogadása 

6. Szakcsoporti együttműködés kérdései, 2024. évi feladatok 

7. Egyebek 
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1. A taggyűlés levezető elnökének, jegyzőkönyvvezetőjének és számlálóinak 

megválasztása 

 

Jancsó Béla: Köszöntötte a megjelenteket. A továbbiakban sem leszünk bürokratikus 

szervezet, de fontos látni, hogy az Alapszabály szerint évente egyszer taggyűlést kell tartanunk. 

A mai napra mind a háromezer tag meghívást kapott.  

Átadom a szót a mai taggyűlés levezető elnökének Rung Attilának. Wagner Ernő elnök úr 

elnézést kért, egyéb elfoglaltsága miatt később érkezik meg hozzánk. Jó tanácskozást kívánok. 

Rung Attila: Köszöntötte a megjelenteket. A háttérszabályok alapján a taggyűlés a 

meghirdetett kérdésekben határozatképes. Új napirendi pont csak a tagok felének jelenléte 

mellett vehető fel. Első feladat a tisztségviselők megválasztása. 

 

1/2023. (XI.22.) VVT Taggyűlési határozat  

 

A Taggyűlés 

a jegyzőkönyv vezetésére dr. Szente Olivért,  

a jegyzőkönyv hitelesítésére Raum László és Reich Gyula 

a Szavazatszámláló Bizottság elnökének Abonyi Csaba 

a Szavazatszámláló Bizottság tagjainak Háfra Mátyás és Németh Gábor megválasztotta.  

 

Rung Attila: Látható többség. A Szavazatszámláló Bizottság innentől számolja a szavazatokat. 

Szavaznunk kell a napirendről is. 

 

 2/2023. (XI.22.) VVT Taggyűlési határozat  

 

A Taggyűlés az előre meghirdetett napirendet 44 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett, 

egyhangúlag elfogadta. 

  

2. Az Elnökség beszámolója a 2023. évi tevékenységéről 

 

Rung Attila felkéri Jancsó Bélát a beszámoló ismertetésére. 

Jancsó Béla: A legutóbbi taggyűlés az OVF épületében került megrendezésre. A Tagozat 

munkáját az elmúlt években meghatározta a pandémia, az ukrán háború és az Építési és 

Közlekedési Minisztérium megalakítása. A járványhelyzetet követően egy olyan helyzetből 

kellett újra megtalálnunk magunkat, amikor nem igazán tudtunk kommunikálni. Fontos, hogy 

a korábbi hagyományoknak megfelelően tudjunk találkozni.  

A Tagozat jól van, sőt egyre jobban van. Az Elnökség végzi a munkáját, bár vannak 

ellenvélemények.  Kiemelném a kapcsolatrendszer fejlesztését az állami szervekkel, a javuló 

tagozati kommunikációt, valamint tagozati rendezvényeinket. Most jön a második félidő, 

folytatjuk a munkát. 

Bemutatta a Tagozat 2023. évi programjait.  
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Külön kiemelte az éves munkatervet, a törzsanyagok helyzetét, a honlapfejlesztést, a 

szakcsoporttal való kapcsolat mélyítését. A Tagozat részt vett a beruházási és az építészeti 

törvényjavaslat véleményezésében, a VIZEK rendszerrel kapcsolatban szorosan 

együttműködött az OVF-fel. A Tagozat szintén részt vesz a LIFE LOGOS 4 WATERS 

szervezésében, a FAP pályázat során a kék-zöld infrastruktúra témájában nyújtott be pályázatot. 

A tagozat tagjainak és nyilvántartottainak száma nagyjából állandó, összesen 4244 fő. 

Bemutatásra került a tagok életkori és földrajzi megoszlása.  

Kiemelte, hogy a tagozati honlap egyre jobban működik. A legtöbben az elnökségi ülések 

beszámolóit keresik. A tagság részére tagozati hírlevél kerül megküldésre havi egy alkalommal. 

Használjuk közösen, töltsük fel tartalommal közösen! 

A 2024. évi feladatok közül kiemelkedő szakmai témakör az integrált települési 

vízgazdálkodási szemlélet erősítése, a kék-zöld infrastruktúra, valamint a természetközeli 

kisléptékű vízmegtartás. Szintén nagy hangsúlyt kell fektetni a tagozati kapcsolatok és 

kommunikáció fejlesztésére, a belső működés továbbfejlesztésére, a jogosultságok kérdésére, 

valamint a továbbképzésekre. 

Fel kell készülnünk a beruházási törvény és az építészeti törvény okozta változásokra is. 

Rung Attila lehetőséget biztosít a hozzászólásokra.  

Hozzászólások 

Németh Gábor: Hogy látod, van-e fóruma a tagozatok közötti kommunikációnak, amely 

átívelő szakmai kérdésekre irányulhat? Korábban a területi kamarák rendszerében ez hiányzott, 

a kezdeményezés azonban nem rossz.  

Jancsó: Nincs ilyen fórum. Egyrészt van egy Választmány, amelyen a területi kamarák és a 

szakmai tagozatok elnökei vesznek részt, ez azonban nem szakmai kérdések megvitatására 

szolgál. Az igény megvan, a tagozatok elnökei figyelik egymás tevékenységét, megtaláljuk a 

csatornákat a kommunikációra. Ha van közös téma, összeszerveződünk. A Tagozat 

együttműködik az Energetikai és a Környezetvédelmi Tagozattal is. 

Rung Attila szavazásra bocsátja a beszámolót. 

 

3/2023. (XI.22.) VVT Taggyűlési határozat  

 

A Taggyűlés a VVT Elnökségének beszámolóját 45 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta.  

 

3. A Tagozat gazdálkodása 

 

Rung Attila felkéri Jancsó Bélát, hogy tartsa meg beszámolóját. 

Jancsó Béla: A napirendi pontok az ügyrend alapján kerülnek meghatározásra, így a 

gazdálkodásról is tárgyalnunk kell. A tagozat egy sajátos gazdálkodási szerv. A Tagozatnak 
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vannak pénzügyi keretei a Kamara költségvetésében, a belső szabályok alapján tudnak 

gazdálkodni.  

A bevételeket az Alapszabály határozza meg, ezek a bevételek a tagdíjakból és egyéb 

befizetéséből adódik. A támogatás az Alapszabály 6.4 pontja alapján a tárgyévet követő év 

végéig használható fel, szakmai munkára. Nem a profit, hanem a pénz helyes és jó elköltése a 

cél. 

A tagozati kiadások elsősorban a szakmai munka támogatása során, emellett a rendezvények, a 

honlap működtetés, a felajánlások és díjak tárgykörében jelentkeznek. 

Rung Attila: A napirendből kilépve köszöntöm Wagner Ernő elnök urat. Kérem, hogy 

köszöntse a taggyűlés résztvevőit. 

Wagner Ernő: Köszöntötte a megjelenteket. Az ide vezető út során podcastot hallgattam a zöld 

aktivistáktól, a zöld frusztráció jegyében. A Tagozatnak e témában nagyon fontos szerepe van. 

A témát szakembereknek kell tematizálniuk. 

Döntés született a Kamara elhelyezése kapcsán. Találtunk egy olyan lehetőséget, ami jelentős 

megtakarítást eredményez, jelenleg szerződéskötés és szerződés előkészítés fázisa zajlik.  

A Kamara gazdálkodása kiegyensúlyozott, megbízható, stabil lábakon áll. A területi kamarák 

tagdíjhozzájárulása alig haladja meg az 50%-ot, ez folyamatosan csökken.  

A nemrégiben rendelkezésünkre bocsátott minisztériumi forrásból a kék-zöld infrastruktúrával 

foglalkozó anyag kidolgozására is ötmillió forintot fordítunk. Korábban voltak kamarai 

feladatok, amelyeket egy az egyben megkapott a Kamara, ezekkel összefüggésben most már 

közbeszerzésen kell elindulni, ez főleg energetikai tevékenység. Bejelenthetem, hogy 

megnyertük az első közbeszerzést. Kiemelendő, hogy ezek nem a Kamara tagjaitól elszipkázott 

bevételek, azt szinte teljes mértékben a tagok kapják meg.  

Mindenki számára ismeretes, hogy milyen jelentős törvényi változásoknak nézünk elébe. 

Miniszter úrtól kaptam meghívást az Állami Beruházási Érdekegyeztető Tanács első ülésére. 

Ha bármilyen tennivaló van ezzel kapcsolatban, kérem jelezzétek, lehetőségeim szerint 

támogatni fogom.  

Előttünk áll az építészeti törvény elfogadása, ami tartalmazza a kamarai szabályozást is. A 

felelős műszaki vezetők és műszaki ellenőrök kamarai tagokká válnak, számuk a kétharmadára 

csökken, ezzel kapcsolatban cselekednünk kell.  

Az álmom hosszútávon, hogy legyen egy saját helyünk, úgy gondolom nem bérleti szinten kell 

gondolkodnunk. A Választmány ebben a kérdésben egyértelműen állást foglalt. Ha ilyen 

intenzíven növekszik a likviditás erre nem kell sokáig várnunk. Ekkor igazságosabb lehet a 

tagdíjrendszer is. A Kamarának, amennyiben van saját irodája, nem lesz szüksége akkora 

mértékű területi kamarai bevételre, mint eddig.  

Jó tanácskozást kíván a megjelenteknek! 

Rung Attila lehetőséget biztosít a hozzászólásokra. 
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Hozzászólások 

Márkus Pál: Csendben elmegyünk az építészeti törvény mellett, pedig nagy mértékben 

megváltoztatja a tevékenységünket. Több szempontból olvastam át, egy nagyon erős törvény, 

számos módosítást felet. Előnyős lenne, ha a teljes mérnöktársadalom szembesülhetne azzal, 

hogy mire is gondolt a költő. A kapcsolódó kormányrendeletek még nincsenek meg, de 

kerülhetünk nagyon kellemetlen helyzetbe. Szükséges a konzultáció a témában. 

Wagner Ernő: A már említett minisztériumi támogatás felhasználása során, az egyik cél éppen 

ez volt. A közeljövőben több állomáson is bemutatásra kerül a törvény. 

Rung Attila szavazásra bocsátja a beszámolót. 

 

5/2023. (XI. 22.) VVT Taggyűlési határozat  

 

A Taggyűlés a VVT gazdálkodási beszámolóját 44 igen szavazattal, 0 nem szavazat és 0 

tartózkodás mellett elfogadta. 

 

4. A Szakértői Testület beszámolója 

 

Rung Attila felkéri Somodi Ferencet a Szakértői Testület elnökét, hogy tartsa meg 

beszámolóját. 

Somodi Ferenc: Köszöntötte a megjelenteket. Bemutatta a Szakértői Testület tagjait. A Testület 

összetételében az elmúlt évben egy változás történt, az új tag Horváth Gyula. 

Az elmúlt évben hét személyes és harminckettő elektronikus ülést, illetve megbeszélést 

tartottak, negyvenöt kérelmező, kilencvenhét jogosultságra irányuló kérelmének tárgyában. A 

kérelmek 30,2 % a sikeres. 

A kérelmek zömét sajnos 5-6 személy minősíti, Nagy Zoltán elvi okokból nem vesz részt a 

minősítés folyamatában, Papp Gábor Laoszban él, sajnos előfordultak komoly megbetegedések  

Kiemelte, hogy aki a jövőben ilyen beosztást vállal, legyen tisztában azzal, hogy komoly 

időráfordítást jelent, egyéb hozadéka nincs. 

Az elmúlt időszakban a Testület segédletet alkotott, amelyet a szakcsoportvezetőkkel is 

megosztott. Kérek mindenkit, hogy küldjék be véleményüket csak kollektív bölcsességgel 

alkothatunk jó segédletet, hogy az elbírálás egységesen történjen az országban mindenhol. 

Fontos, hogy a kérelem benyújtása előtt a kérelmező tanulmányozza a jogszabályokat és 

dokumentumokat, a nyomtatványt gondosan és pontosan töltse ki, olyan jogosultságot kérjen, 

amit kaphat, valamint az, hogy az egyszer már elbírált kérelmet ne adja be változatlan formában 

Hozzászólások hiányában Rung Attila szavazásra bocsátotta a beszámolót. 

 

6/2023. (XI.22.) VVT Taggyűlési határozat  
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A Taggyűlés a VVT Szakértői Testületének beszámolóját 44 igen, 0 nem szavazattal, 0 

tartózkodás mellett elfogadta.  

 

5. Tagozati ügyrend 

 

Rung Attila felkéri Jancsó Bélát, hogy ismertesse a Tagozat ügyrendjének tervezetét. 

Jancsó Béla: Fontos pont, tekintettel arra, hogy az elmúlt három pont is az ügyrendhez 

kapcsolódik. Az aktuális ügyrendet 2017-ben fogadta el a Tagozat, az azóta eltelt időben 

változott a szabályozási környezet. Új Alapszabályt alkottunk, valamint a jogszabályok is 

módosultak változó jogszabályok. Összességében ez nem ráncfelvarrás, hanem új Ügyrend. 

Az Ügyrend taggyűlés elé terjesztését fél éves előkészítő munka előzte meg. 2023. október 18-

án tárgyalta a Tagozati elnökség; 2023. november 8-án került fel a tagozati honlapra, majd 

november 15-ig vártuk az észrevételeket. Több pontosítás, illetve kiegészítés is érkezett, 

amelyeket a megküldött tervezetbe beépítettünk. A végleges tervezetet november 19-én 

töltöttük fel a honlapra, illetve küldtük meg a tagság részére is. 

Az Ügyrend előkészítése során a cél nem a túlszabályozás, hanem a keretek megadása volt.  

Dr. Rátkai Gábor főtitkár úrral egyeztettünk arról, hogy jogszerűen nem rendelkezhetünk a 

szakcsoportok munkájáról, így az Ügyrend néhány általános szabályt állapít meg velük 

kapcsolatban. 

A Tagozat legfontosabb feladatai a jogosultsági ügyek, a jogosultsági vizsgák, a továbbképzés, 

valamint az etikai eljárásokban való közreműködés. 

A tagozat két pillére az Elnökség mellett a Szakértői Testület, amely vizsgálatot folytat le és 

állást foglal szakmai kérdésekben, illetve a szakcsoport  

Rung Attila lehetőséget biztosít a hozzászólásokra. 

Hozzászólások hiányában Rung Attila szavazásra bocsátja az Ügyrendet. 

 

7/2023. (XI.22.) VVT Taggyűlési határozat  

 

 

A Taggyűlés a VVT Ügyrendjét 39 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett elfogadta.  

 

6. Szakcsoportok aktivizálásának 2024 évi feladatai 

 

Rung Attila felkéri Jancsó Bélát, hogy ismertesse az előterjesztést. 

 

Jancsó Béla: Az elnökség 2024 fókuszává szeretné tenni a szakcsoportok kérdését. Fontos 

kérdések, hogy kit kell aktivizálni, és hogyan. 
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Mindenképpen hatékonyabbá kell tenni a közös gondolkozást, hogyan tudunk a sok kicsiből 

valami jó dolgot csinálni. 

Fontos, hogy a jövőben mélyebb és erősebb kapcsolat legyen a Tagozat és a szakcsoportok 

között. 

Levelet küldött a szakcsoportok vezetőinek, amelyben az együttműködés lehetőségeit vetette 

fel. A megküldött adatok alapján látható, hogy az aktivitás és a létszám hektikusan alakul az 

egyes megyékben. 

Láthatóan megvan az igény a közös gondolkodásra. 

 

Az elnökségi kibővített ülés: Szekszárdon kerül megrendezésre, az előzetes tervek szerint 

áprilisban. 

Rung Attila lehetőséget biztosít a hozzászólásokra. 

Hozzászólások hiányában Rung Attila megköszöni a taggyűlés munkáját és bezárja az ülést. 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

Jancsó Béla 

VVT elnök 

dr. Szente Olivér 

jegyzőkönyvvezető 

 

 

 

 

 

Raum László 

jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

 

 

 

Reich Gyula 

jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 


